
Premium 

Hoe blijft Texel voorzien van voldoende 
energie? Voor 50 euro per dag kunnen 
Texelaars zich hierover buigen in het 
Inwonersberaad 

 

Het is niet toegestaan om grote windturbines op het eiland te 
plaatsen.© Stockfoto 
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Het Texelse college wil het eerste Inwonersberaad de vraag voorleggen: ’Hoe 
blijft Texel voorzien van voldoende energie?’ en de deelnemers een vergoeding 
van 50 euro per dag bieden. 
De kosten van het eerste Inwonersberaad bedragen 270.000 euro. De organisatie 
en begeleiding van de bijeenkomsten zijn in handen van het onafhankelijke 
bureau TeamBurgerberaad. 

Na de komende zomervakantie krijgen alle eilandbewoners vanaf 16 jaar een 
uitnodiging om deel te nemen. Over het deel van de inwoners dat wil meedoen, 
wordt een loting gehouden op basis van leeftijd, gender, postcodegebied en 



opleidingsniveau. Dit moet een groep van tachtig tot honderd inwoners opleveren 
die samen een afspiegeling van de Texelse bevolking vormen. 

Gedurende maximaal zes dagen laten de deelnemers zich grondig informeren 
door experts en ervaringsdeskundigen en gaan ze met elkaar op zoek naar 
oplossingen. 

De adviezen van het Inwonersberaad worden door de gemeenteraad in principe 
overgenomen als ze voldoen aan een aantal randvoorwaarden zoals praktische, 
juridische en financiële uitvoerbaarheid. Maar de deelnemers worden 
aangemoedigd ook buiten deze voorwaarden te denken en juist met adviezen te 
komen waar nog niemand aan heeft gedacht of die eerder als niet wenselijk 
werden gezien. 

 

Grote zonneparken zijn op dit moment niet toegestaan op Texel.© Stockfoto 
’Woningbouw onder druk’ 

Voor de centrale vraag is gekozen omdat Texel een grote uitdaging heeft op het 
gebied van de energievoorziening en dit probleem steeds dringender wordt door 
de verdergaande elektrificatie. Veel bedrijven ondervinden nu al problemen en 
volgens de gemeente staat woningbouw op het eiland hierdoor onder druk. 
Nieuwe windturbines en grote zonneparken zijn op dit moment niet toegestaan op 
het eiland. 

„Het is in het belang van het hele eiland dat er oplossingen worden gevonden 
voor het energievraagstuk, juist ook op de korte termijn”, zegt wethouder Rikus 
Kieft. Daarmee wordt de periode tot 2035 bedoeld. Het Inwonersberaad buigt zich 



echter ook over de situatie op langere termijn, tot 2050. „Ik heb hoge 
verwachtingen van deze nieuwe vorm van samenwerken”, aldus Kieft. 

De gemeenteraad beslist op 17 april over het door het college voorgestelde Plan 
van Aanpak. 

 

Zonnepanelen op daken mogen wel, maar zijn niet voldoende.© Stockfoto 
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